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Mnenja in stališča nekaterih županov Severne Primorske, razvidna iz zapisnika seje Sveta 
regije v Bovcu 21.10.2013 ter iz medijev, pa tudi tista, ki so bila izrečena in niso nikjer 
napisana, me niso prepričala, da bi prenehal podpirati Koncept gospodarjenja s komunalnimi 
in podobnimi odpadki na območju Občine Ajdovščina (OA), ki ga je sprejel Občinski svet 
Občine Ajdovščina dne 17.10.2013. V tem času tudi noben župan Severne Primorske sam ali 
preko svojih strokovnih služb ni poslal nobene dodatne pisne utemeljitve v podporo projektu 
RCERO. 
 
V sedanji razpravi se mi zdi potrebno ponoviti ali na novo poudariti naslednje:  

1. Obravnavani koncept RCERO je bil in je z razvojem znanja, vedenja ter bolj spretnih 
tehnologij (postopkov) ravnanja z odpadki vedno bolj neutemeljen s stališča 
ekonomičnosti oziroma cene ravnanja z odpadki in načel naravi prijaznega ravnanja z 
odpadki. To dvoje rešuje kar najbolje organizirano ločeno zbiranje in predelava 
oziroma uporaba ločeno zbranih odpadkov. Končni idealni cilj je, da se zakopava le 
neškodljiv ostanek ostanka odpadkov (zemlja, kamenje in podobno), kar okoljsko ni 
sporno. Tega cilja ne dosežemo s tehnologijo mehansko-biološke obdelave (MBO) 
odpadkov. Ločevanje na ta način je neprimerno manj učinkovito kot ločeno zbiranje. 
Za to so potrebne velike betonske zgradbe ter velika postrojenja in to je velika 
nepotrebna ter neučinkovita investicija. Vsa leta smo Ajdovci regiji in županom 
posredovali takšna razmišljanja, pa tudi predlagali rešitve. Na žalost skoraj nikogar ni 
to zanimalo. Naprej so pospeševali koncept RCERO, ki je: zbirati in obdelovati čim 
več mešanih odpadkov ter logično to zaračunati občanom. Ali je občanom težko 
ločeno zbirati, ali to predstavlja zanje preveč truda?! Tudi iz lastne prakse vem, da to 
sploh ni težko ter da je odmetavanje različnih odpadkov v en kontejner razvada in 
lenoba brez primere. 

2. Nekateri župani trdijo, da je koncept RCERO odličen in celo, da bo nosil dobiček 
investitorjem – občinam, kljub zmanjšanim količinam odpadkov. Ministrstvo za 
kmetijstvo in okolje je povedalo, da odstop Občine Ajdovščina od nadlajnega 
financiranja ne more ustaviti projekta, če so drugi vanj prepričani in nadomestijo 
ajdovski vložek ali pridobijo za sovlaganje druge občine z južne Primorske. Nekateri 
župani poudarjajo, da hočejo Občino Ajdovščina zraven, da bo pomagala kriti stroške 
investicije. Vsota, ki naj bi jo prispevala Občina Ajdovščina v resnici ni nerešljiv 



problem. Glavni problem je, da si bodo potem prej ali slej tudi svetniki nekaterih 
ostalih občin postavili vprašanje upravičenosti koncepta RCERO. 

3. Nekateri župani grozijo z izterjavo deleža Občine Ajdovščina s tožbami ali celo z 
dodatnimi odškodninskimi zahtevki. Tožba ni enostavna stvar, ker “ima vsaka palica 
dva konca”, oziroma se napadeni vedno brani. Eno je, dokler je to grožnja, na osnovi 
katere naj bi Ajdovci popustili. Če pa greš zares v to, je dobro prej pregledati 
dosedanje primere. Po mojem mnenju se po razumnem premisleku tožba ne splača. 
Škoda, da bi neka občina za to namenjala čas in sredstva. Bolj pomemben je argument 
nekaterih naših svetnikov, da se bo s tem poslabšal odnos drugih občin do Občine 
Ajdovščina. Naprej ne povedo, da bo iz tega lahko nastala neka škoda in da je to 
glavna neizrečena grožnja. Kratkoročno se lahko zgodijo povračilni ukrepi in to je 
lahko razlog, da določeni ajdovski svetniki presodijo, da je zato bolj pametno 
popustiti. Če koncept RCERO pade, pa bodo vsi ostali imeli interes z nami sodelovati, 
da bi zase privzeli naš koncept in v tej smeri organizirali odpadkovno regijsko 
sodelovanje. V tem primeru ne bo časa za zamere ter povračila. 

4. Nekateri župani so izpostavljali, da bo, če pade projekt RCERO, za občine izgubljen 
kohezijski denar. V resnici občine ne bodo dobile tega denarja, denar bodo dobili 
organizatorji projekta, projektanti in izvajalci projekta, občine pa bodo dobile 
neekonomične objekte in naprave, ki jih bodo bremenile z amortizacijo in izgubo pri 
obratovanju. Če goriške občine sedaj rezervirana sredstva vložijo v manjše odlagalno 
polje,  manjše objekte ter naprave in še v ločeno zbiranje, bo vseeno nastalo dovolj 
veliko regijsko odlagališče in ne bo bremenilo občanov z izgubo pri obratovanju, pa 
tudi amortizacija bo bistveno manjša. Podobno velja za ostala odpadkovna območja: 
Ajdovščina, Tolmin in Idrija.  
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